

EUROPEAN UNION LAW

Module 1 of the course *Law of Supranational Organizations***First mid-term examination**

(30 % of the final grade)

The European Union is not a state but a state-like organisation of integration based on public international law, with its own highly developed legal system. It does not have an army or police forces to enforce its decisions in the member states. Instead, its authority is based on law. Please describe the *European concept of integration through law!* What is its basic idea? What are the sources and characteristics of European Union law? In particular: What makes European Union law so special? How is the European Union law executed and enforced?

Please write in your own words an *academic essay*, with table of contents and bibliography, of 7 to 10 pages (A4, margin 2.5 cm, line spacing 1.5, Times New Roman 12 pt., footnotes 10 pt.). Submit it via Canvas *until 24 October 2023*.

Make sure that your essay complies with international academic standards, in particular:

- Where you provide information that does not emanate from yourself, give a precise reference in a footnote!
- Where you report about the law, refer precisely to the relevant part of the norm (specify article, section, phrase etc.)!
- Structure your text in parts, sub-parts etc., with precise, well-formulated headlines!
- Write in an objective and precise, scientific style of writing!

Read for more details on academic standards my special paper "How to write a course paper". The lecturer also offers a *voluntary additional lecture* on this topic (the date will be discussed in the course).

All students are welcome to contact me at any time with questions about how to write an academic paper. After the exam, they are welcome to contact me to discuss in detail the strong and weak points of their paper (e-mail: tschmit1@gwdg.de; phone/WhatsApp: +7 775 364 2384).

Первое контрольное мероприятие

(30 % итоговой оценки)

Европейский союз не является государством, а организацией интеграции, похожей на государство, основанной на публичном международном праве и имеющей собственную развитую систему права. В нем нет армии или полицейских сил для принудительного исполнения своих решений в членских странах. Вместо этого его власть основана на законе. Пожалуйста, опишите *Европейскую концепцию интеграции через право!* Какова ее основная идея? Каковы источники и характеристики права Европейского союза? В частности: что делает право Европейского союза таким особенным? Как осуществляется и обеспечивается исполнение права Европейского союза?

Пожалуйста, напишите *эссе* с оглавлением и библиографией, объемом 7-10 страниц формата А4, с полями 2,5 см, межстрочным интервалом 1,5, шрифтом Times New Roman 12 пунктов, и сносками 10 пунктов. Пожалуйста, отправьте его через Canvas *до 24 октября 2023 года*.

Убедитесь, что ваше эссе соответствует международным академическим стандартам, в частности:

- При предоставлении информации, которая не является вашим собственным творением, укажите точную ссылку в сноске!
- Если вы сообщаете о праве, точно укажите соответствующую часть нормы (указав статью, раздел, фразу и так далее)!
- Структурируйте текст на части, подразделы и так далее, с четкими и хорошо сформулированными заголовками!
- Пишите в объективном и точном научном стиле!

Для более подробной информации о академических стандартах читайте мою специальную статью "How to write a course paper" ["Как писать курсовую работу"]. Лектор также предлагает *дополнительное добровольное занятие* по этой теме (дата будет обсуждена на курсе).

Все студенты могут свободно обращаться ко мне в любое время с вопросами о написании научной работы. После экзамена они могут связаться со мной для обсуждения подробностей сильных и слабых сторон своей работы (электронная почта: tschmit1@gwdg.de; телефон/WhatsApp: +7 775 364 2384).